
Spel(len) van de Week 

 
In tegenstelling tot de vorige keer waren er meerdere spellen waar iets over te zeggen valt. 

 

Eerst iets over doubleren. 

 

 
 

 

Z W N O 

Pas pas 1♠  1SA 

?? 

 

In de praktijk bood ik 2♦ , in de overtuiging daarmee 10+ mee te hebben aangegeven. 

Helemaal fout dus: hier moet je doubleren voor straf. Met 10 HP en een opening van partner 

zal de SA bieder niets bij zijn/haar partner aantreffen. 1SA gaat 3-down, of wel -500. Nog 

steeds goed als NZ de door de computer bedachte 3SA uitbieden, maar dat lukt vrijwel 

nergens. (NB Arjan vatte terecht  2♦  nu als een zwakke hand met lengte in ♦ ! op) 

 

 
 



 
Z W N O 

 1♦  1♥  pas 

2♦ * pas 2♥  2♠  

?? 

 

2♦ * gaf 10+ met fit in ♥  aan (minimaal een 3-kaart). 

Moet ik dat voor straf doubleren (volgens Arjan) of niet. 

Ik besloot te passen. De hand leek mij niet sterk genoeg ervoor (ik kende de kracht van het ♥  

volgbod nog onvoldoende evenmin als die van het ♠  volgbod). 

Deze pas was volgens mij duidelijk een relay: ik zat in ♠  tegen (anders had ik wel direct ♥  

gesteund) en vroeg partner als hij ook wat in tegenspelen zag, te doubleren anders in ♥  af te 

zwaaien. Graag hoor ik hier de meningen van de experts! 

J5 bood hierna 3♥ , J6 echter 3♣  waarna het bieden van 4♥ werd vergemakkelijkt. 

 

 
 

 

 

 

 



Intermezzo 

 

 
Het gaat hier om de ♦ kleur: Dummy (west): ♦ AB8542  Leider (oost): ♦ H73 

Op ♦ H valt de 6 bij zuid en de 10 bij noord. Nu volgt ♦ 3, en de 9 bij Zuid. 

Sla je het aas of snijd je met de Boer. 

 

Met ♦ A108542 tegenover ♦ H73 en gesteld dat op ♦ H, noord de ♦ B of ♦ V wegdoet, geldt 

de restricted choice : met beide honneurs kan noord de ene keer de boer spelen de andere keer 

de vrouw. De kans op de geslaagde snit is dan 2x zo groot als spelen op vallen. 

Maar V en 10 zijn niet gelijkwaardig! Je kunt niet de een of de ander bijspelen. 

Dus blijft de regel: met 9 kaarten waaronder A en H: slaan! 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 



Moeilijke keus. 

 

 
West opent met 3♦ . Ga je als noord nog wat ondernemen? 

De regel is dat je niet met zwak tegen zwak moet gaan bieden. Op de 2e hand wil dat zeggen 

dat je dan een punt of 15 moet bezitten (of een gevulde 14). Daar voldoet noords hand niet 

aan. Meestal wordt het dan ook bij het ♦  contract gelaten.  

Maar anderzijds, de structuur van de hand is wel erg mooi : beide hoge kleuren en renonce ♦ . 

het lijkt onwaarschijnlijk dat er geen fit is (desnoods in ♣ ).  

 

Geef je een informatiedoublet, dan rolt 4♠  er eenvoudig uit (een 5♦ wordt natuurlijk 

gedoubleerd).  

J5 en J6 zijn het in dit geval eens met elkaar: zij volgen met 3♥ , waarna 4♥  het eindstation 

wordt  (tenzij oost er 5♦  van maakt). 

En weer : wat zeggen onze experts hierover? 

 

 
 

Maurice 

 


